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Írásbeli kérdé s
Dr. Kövér László
az Országgyűlés elnöke
részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
46/1994 . (IX. 30.) OGY határozat 91 . (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Dr. Fazekas
Sándor, vidékfejlesztési miniszterhez,

„Mi lesz a tanyasi gazdálkodókkal?”
címmel,

amelyre a választ írásban kérem,

Tisztelt Miniszter Úr !

A tegnapi napon a Képvisel ő i Irodaház elő tt a Mezőgazdasági bizottság alelnökeként vettem át azt a
petíciót, amit Önnek címeztek, több tanyasi gazdálkodó nevében. A petíció teljes szövegét
mellékelem írásbeli kérdésemhez és egyúttal kérdezem : mi lesz a nyertes tanyasi gazdálkodókkal?

Tervezik-e, hogy a pályázati feltételeket a gyakorlati tapasztalatokhoz és hatósági engedélyezés i
folyamatokhoz igazítják annak érdekében, hogy ne essenek el a tanyán él ők ettől a lehetőségtő l?
Engedélyezik-e a konkrét ügyben a határidő módosítást? Elképzelhetőnek tartja-e a gyorsabb
engedélyezés és megvalósítás érdekében az egyablakos ügyintézést, hogy ne kelljen több hatóságtó l
többféle engedélyt beszerezniük a hasonló programok megvalósításán dolgozóknak? Lehetségesne k
tartja-e a pályázati program olyan átalakítását, amely lehet ővé teszi a hasonló, gazdák
együttműködésével létrejövő beruházások kivitelezését, kötelező önkormányzati szerepvállalás
nélkül?



Melléklét írásbeli kérdéshez
------------------------------------

P E T Í C I Ó
Dr. Fazekas Sándor, vidékfejlesztési miniszterhez

Tisztelt Miniszter úr!

Nagy örömmel vettük a tanyafejlesztési program pályázati kiírását, amelyre hossz ú
előkészület után Ballószög és Ágasegyháza önkormányzatai 2012 . augusztus 31-én egy
komplex tanyavillamosítás fejlesztés programra nyújtottak be pályázatot .

Ebben a fejlesztési programban tizenketten vettünk volna részt, amelynek önrészét be i s
fizettük. Azért választottuk ezt a vezetékes és közös villamosítást, mert rendkívüli módon
segítette volna további gazdálkodási működésünket (például világítás, öntözés, tejhűtés,
turisztikai fejlesztések) .

Örömmel vettük, hogy 2012. december 5-én megérkezett Ballószög önkormányzatához a
pályázat sikerességérő l szóló hivatalos értesítés, amelynek szerződését december 28-án
küldték meg az önkormányzatnak. Az önkormányzat elindította a hivatalos eljárást a z
áramszolgáltató irányába, viszont azt a választ adta a térségi áramszolgáltató, hogy a
kivitelezés tizenegy hónapot vesz igénybe a bonyolult engedélyezési folyamatok miatt, hiszen
tizenöt darab szakhatósági engedély beszerzése szükséges ehhez a beruházáshoz . Ezekbő l a
paraméterekből világosan látszik, hogy a tanyafejlesztési pályázatunk 2013 . április 30-ig
megvalósítással és elszámolással nem lezárható .

Ennek tudatában a nyertes önkormányzat határidő hosszabbítási kérelemmel fordult az ö n
minisztériumához. Erre a kérelemre a VM Stratégiai Főosztálya azt a választ küldte, hogy
nem áll módjukban a fejlesztés megvalósításának és elszámolásának határidejét a z
áramszolgáltató által előzetesen jelzett id őpontra módosítani.

Számunkra érthetetlen módon azt is jelezték, hogy amennyiben az összes nyertes pályázó
igényének kifizetése után maradvány képz ődik, akkor vissza lehet térni a határidő
módosításra .

Tisztelt Miniszter úr!

Követeléseink a következők :

1. A pályázatunkat tekintsék folyamatosnak, miután tizenkettő tanyán élő gazdálkodó
összefogásáról van szó .

2. A feltételrendszert úgy módosítsák, hogy ne csak kizárólag önkormányzati
bonyolítású legyen a pályázati rendszer, hanem fogadják el a gazdák összefogásáva l
létrejött konzorciumok pályázatát is .

3. Miután a Minisztérium úgy osztotta fel a forrásokat, hogy minden nyertes meg i s
valósíthatja a beruházását, ezért határozottan kérjük a fejlesztési programunk határid ő
módosítását .
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4. A fej lesztésben részt vevő gazdák közül többen hitelt vettek fel az önrés z
biztosításához, átvállalva az önkormányzati önrészt. Ezért ragaszkodnánk a
megvalósításhoz, ugyanis egy ilyen sikertelen próbálkozás után ezt a közösséget újra
összehozni nem lehet .

5. Elfogadhatatlan a 21 . században, hogy még mindig nagyon sokan élünk villan y
hozzáférés nélkül, amikor ez valamennyiünk megélhetésének alapfeltétele . Az ország
lakossága idén télen megtapasztalhatta, hogy milyen kárt okoz, ha valahol néhán y
napra megszűnik az áramszolgáltatás .

Ugy gondoljuk, hogy petíciónkat nemcsak a saját nevünkben, hanem nagyon sok tanyán élő
gazdálkodó érdekében fogalmaztuk meg .

Ballószög, 2013 . április 23 .

A pályázatban részt vevők nevében ,

Péter-Szabó Piroska

	

Tóth Ferenc

Megtisztelő válaszait előre is köszönöm!

Frankó Zoltán

Budapest, 2013. április 24.

'60,4 Zol1láb
or ággyűlési képviselő

MSZP
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